
Keski-Pohjanmaan toisen asteen koulutuksen sivistysjohtajien ja koulutuksen järjestäjien toimintaryhmä, 
esityslista 
      1/2023 
 
Aika ja paikka: 12.1.2023 klo 9-11: AO Kannus, Ollikkala lk B, tai TEAMS 

Kutsuttu: Ammatillinen koulutus: 
 pj. Ari Maunuksela Keski-Pohjanmaan koulutusyhtymä 
 Heikki Aho tai Pasi Ojala, Keski-Pohjanmaan konservatorio 
 Mari Numminen, Step-koulutus 

Seija Karvonen, Ammattiopisto Luovi 
 

 sivistysjohtajat 
 Terho Taarna Kokkolan kaupunki 

Leena Kivijakola Kannuksen kaupunki 
 Mailis Tastula, Kaustisen kunta 
 Ida Kronholm, Kruunupyyn kunta 
 Anni Riihimäki, Perhon kunta 
 Juha Paasimäki, Pietarsaaren kaupunki 
 Ville Hirvikoski, Toholammin kunta 
 Maria Keltti-Heikkilä, Vetelin kunta 
 
 Asiantuntijaedustajat: 
 ?, Keski-Pohjanmaan liitto 

Terhi Petäjä, toisen asteen koordinaattori 
  

 
1 Puheenjohtaja avaa kokouksen, tarkistetaan osallistujat, kokouksen esityslista 

 

2 Kuntien ja koulutuksen järjestäjien kuulumiset ja ajankohtaiset kysymykset 
Pietarsaari, Juha Paasimäki: kouluverkkopäätös tekeillä, kiinteistöjen korjaustarvetta, 
lukiokoulutukseen kaivataan lisää opiskelijoita, maahanmuuttajaryhmiä 4 suomenkielisellä puolella, 
oppilasmäärät vähenevät --> yhtenäiskoulua valmistellaan. Lukiot toimivat nyt yhdessä. 
 
Kokkola, Terho Taarna: ruotsinkielinen lukio väistötiloissa, Kälviällä korjaustarvetta, Piispanmäen 
monitoimitalo rakenteilla, oppilasottoalueiden rajoja muutetaan, Halkokarin monitoimitalohanke 
suunnitteilla, selvitys sokojan koulusta, Opiskelijamäärien kehitys: ruotsinkielisellä puolella käy 
myös suomenkielisiä, joten määrää vaikea arvioida; alueittain vaihtelee. Yläkoulujen oppilasmäärä 
vielä nousussa, mutta alakouluilla vähenee. IB-lukion toiminnan käynnistämisen selvitys. 
 
Kannus, Leena Kivijakola: alakoulun rakentaminen aloitettu (Raasakan koulu), varhaiskasvatuksen 
tilojen rakentaminen suunnitteilla, lukioon hakeutuvien % 40+, Mitenkäs muilla?  Ammatilliselle 
puolelle lähdössä enemmän, syntyvyys laskenut, mikä tulee muuttamaan oppilasmääriä, 
ukrainalaisia on tullut. Rekrytoinneissa haasteita ja henkilökunnan saaminen vaikeaa, matematiikan 
ja fysiikan opettajaa kaivataan! Maria Seppä perusopetuksen ja lukion rehtori, Maija Huuki-
Anhopoulous apulaisrehtorina. Oppilasraja 25 kyläkoulun säilymiselle. 
 
Perho, Anni Riihimäki: Kouluverkkoselvitystä tehdään. Yksi oppilaaksiottoalue. 5 vuoden ennuste 
oppilasmääristä laskeva. Kampusalueella lukio yhdessä AO:n kanssa. Remonttia tehdään. Koulun 
keittiö lukiolaisille jatkuu kunnallisena. Koulukuljetuskustannukset nousseet. Toinen aste pyritään 
pitämään vahvana, yhteistyötä AO:n kanssa. Lukiossa 52 opiskelijaa. Liikuntahallihanke. 
Omatoimikirjasto avautuu, lukion kirjoja saatavilla sieltä. 



 
Toholampi, Ville Hirvikoski: 2028 mennessä alakoululaisten määrä laskee, pienet alakoulut 
pidetään toiminnassa, yläkouluissa noin 150 oppilasta vuoteen 2028, Rahkosen alueelta oppilaita, 
n. 40% ikäluokasta jäänyt lukioon, Kirkonkylän koulumäen kehittäminen, AO:n rakennukset 
siirtymässä kunnalle, erityisopettajia vaikea saada, opettajilla ylitunteja, kun ei ole saatu rekrytoitua 
uusia opettajia, Lestijärveltä voisi saada opettajaresurssia, Sykäräinen – Lestijärvi- yhteistyö. Myös 
kuraattorit käyttävät Wilmaa. Elintarvikepuolelle työntekijöitä (Leader snäck faktory),  
 
KPEDU, Ari Maunuksela: 2030 vuoteen asti ikäluokkien määrä vielä kasvaa. Yhteiset virat 
mahdollisia lähikuntien kesken. Hyvinvointialueiden vaikutus opetuspuolelle?  
Oppilasmäärä vakiintunut noin 5000, joista puolet nuoria. Jatkuvan haun kautta tulee puolet. 
Rahoituspohjaa leikattu, opiskelijamäärää lisäämällä saatu nostettua rahoitusta. Ministeriön 
tilastot: oppilaitokset ylittäneet nimellismäärät. Alueen tehdasinvestoinnit vaikuttavat koulutuksen 
tarjontaan. Auto- ja logistiikan uusi oppimisympäristö valmistumassa, Kälviälle suunnitellaan uutta 
ja korjataan vanhaa.  
 
 

3 Yhteistyön hinnaston vahvistaminen 
Esitys : Syksyllä sopimusta uusimassa olevassa työryhmässä olivat mukana Kpedusta YTO-päällikkö 

Sari Haglund, Step-koulutuksesta koulutuspäällikkö Mari Numminen, Toholammin lukiosta rehtori 

Jussi Peltokangas ja KSL:stä rehtori Markku Anttila. Vahvistetaan hinnastoliite. 

Asian käsittely: Hyväksyttiin hinnasto 1.1.2023 alkaen.  

4 Toisen asteen yhteistyön ja järjestäjärakenteen kehittämishankkeen loppuraportti; 

keskustelua keskeisistä teemoista  

4.8. kuntaliiton edustajat olivat kertomassa meille kehittämishankkeen asioita. Jatketaan 

ajankohtaista pohdiskelua, mitä johtopäätöksiä ja toimenpiteitä Keski-Pohjanmaalla olisi 

hyvä tehdä. Kuntaliiton esitys. 

 
https://julkaisut.valtioneuvosto.fi/handle/10024/164347 
 
Asian käsittely: suunniteltiin tulevaisuuspajaa elokuulle, 16.8. klo 12-16 yhdessä rehtorien kanssa. 
Kutsutaanko myös Opinlakeus-verkosto mukaan? Paikka esim. juhla- ja kokouskeskus Amor 
https://juhlakeskusamor.fi/ 
 

5 Tutustutaan Kannuksen toimipaikan uusiin oppimisympäristöihin 

Asian käsittely: Jari Orjala esitteli uutta navettaa. Yhteistyötä Oulun AMK:n kanssa.  

 

6 Muut asiat 
- verkkoperuskoulu kehitteillä lähinnä harvaan asutuille alueille; siihen on haettu kuntia  

 mukaan, palvelee esim. pieniä kouluja.  

-  Lapinjärvi toteutti e-mobiilikouluhanketta Kannuksessa entisellä Hanhinevan koululla, 
mutta pilotti loppunut. 

- “Kouluikkuna" (maksullinen palvelu) kerää tilastotietoja kouluilta, myös sellaisia, joita ei 
virallisissa tilastoissa kerätä, esim. Erityisopetuksen määrä,  

 

- toimintavuoden 2022 kulut  

https://kpedu2aste.azurewebsites.net/wp-content/uploads/2023/01/HINNASTOLIITE_2022-23Ehdotus.pdf
https://kpedu2aste.azurewebsites.net/wp-content/uploads/2022/08/Kokkola-2022-08-04-esitysdiat-Kuntaliitto-TIIVISTELMA.pdf
https://julkaisut.valtioneuvosto.fi/handle/10024/164347


- koordinaattori valmistelee ja tammikuussa tulee todellisten kulujen mukaiset laskut toisen 

asteen yhteistyöverkoston jäsenille. Kulut vuodelta 2022 olivat 16 029,38 €. Jäseniltä on 

laskutettu budjetin mukaan puolet kesäkuussa 2022. Hinta määräytyy opiskelijamäärän 

mukaan.   

- vuoden 2023 budjetti, summa 18 000 €. Hinnasta laskutetaan puolet syksyn 2022 

opiskelijamäärän mukaan ja loput todellisten kustannusten mukaan tammikuussa 2023. 

7 Seuraavat kokoukset 

- 16.8. klo 12 – 16 tulevaisuuspaja; jatketaan pohdintaa toisen asteen yhteistyön 
kehittämisestä Keski-Pohjanmaalla. 

 
 


